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سفرتیمملی

تیراندازی

بههانوفرلغوشد

اعزام تیم ملی تیران��دازی ایران به هانوفر باز هم لغو ش��د. با اینکه 
شیوا  نوروزی

      خبر
تیراندازان کشورمان مس��ابقات مهمی را پیش رو دارند و از کمبود 
فشنگ و مهیا نبودن امکانات لازم رنج می برند، ولی دوباره مشکلات 
اقتصادی اجازه اعزام آنها به اردوی هانوفر آلمان را نداد. ملی پوشان مسابقات کسب سهمیه المپیک، 
یونیورسیاد و بازی های آسیایی هانگژو را در پیش دارند و رقابت با رقبای قدرتمند و موفقیت در 
مس��ابقات نیازمند آمادگی بالاست. به رغم درخشش تیراندازی در س��ال های گذشته مسئولان 
حمایت های لازم را از این رشته ندارند و وعده هایشان عملی نمی شود. دبیر فدراسیون تیراندازی 
کمبودهای مالی را دلیل لغو اعزام به هانوفر عنوان کرد. مهدی مبینی در گفت وگو با ایسنا اظهار 
داشت: »تمام تلاش مان را کردیم که تیم به این اردو اعزام شود، اما اولویت ما حضور در مسابقات 
پیش رو مثل قهرمانی جهان، بازی های آس��یایی و قهرمانی آس��یا کره جنوبی اس��ت. با توجه به 
محدودیت منابع مالی و براس��اس اولویت ها باید برنامه ریزی کنیم تا بتوانیم در مسابقات حضور 
یابیم.« دبیر فدراسیون از برنامه های جایگزین برای ملی پوشان خبر داد: »به جای اعزام به هانوفر 
تمهیداتی برای ورود سلاح اندیشیده ایم. این سلاح ها توسط خود ورزشکاران خریداری شده و ما 
مجوز ورود چهار تفنگ را از آلمان گرفته ایم تا به ایران بیاید. این سلاح ها تا هفته آینده توسط یک 
فرد به ایران می آید. همچنین برنامه دیگری که به عنوان جایگزین اردوی آلمان داریم این است که 
با یک اسپانس��ر صحبت کرده  و هماهنگی های مقدماتی را با وزارت دفاع انجام داده ایم تا بتوانیم 
سلاح، قطعات، لباس و کفش مخصوص این رشته را وارد کنیم. قرار است اسپانسر اینها را وارد کشور 
کند.« مبینی در خصوص تأمین فشنگ برای هانیه رستمیان، ملی پوش المپیکی تیراندازی اظهار 
داشت: »فشنگ تست شده برای رشته تفنگ است. باید هانیه رستمیان فشنگ درجه یک بزند که 
وقتی او در جام جهانی دوم می شود، یعنی بدون فشنگ نبوده است. برای همین برای جام جهانی 
باکو از وزارت دفاع ۱۰ هزار فشنگ تأمین کردیم. با همه کمبودها به رستمیان کمک می کنیم از 
تمرینات عقب نماند. فشنگ تست شده خارجی آلمان برای رشته تفنگ است. مهم بود که تفنگی ها 
به هانوفر بروند و فشنگ تست شده تهیه کنند، چون بسیار تأثیر دارد. به خاطر محدودیت مالی، 
هزینه ها بسیار بالاست اما همانطور که گفتم مجوز ورود سلاح و امکانات را گرفته ایم که جایگزین 
اردو باشد.  سلاح خفیف را باید شخصاً تحویل گرفت. البته تیم هم می رفت اجازه ورود سلاح خفیف 
را به علت تحریم ها به ما نمی دادند. هانیه رس��تمیان س��لاح دارد و با همان تیراندازی می کند و 
مشکلی ندارد. جواد فروغی هم برای تبلیغات قرار بوده سلاح خفیف بگیرد، اما او در بادی مسابقه 

می دهد. فروغی تنها در یک مسابقه در خفیف شرکت کرده است و رشته اصلی او بادی است.«

برخلافادعایوزیرورزش،استقلالازآسیاحذفشد

مجوز حرفه ای »ای اف سی« برای 6 تیم ایرانی
سرانجام پس از کش وقوس های فراوان کنفدراسیون فوتبال آسیا طی 

اشرف  رامین
      بازتاب

اطلاعیه ای اسامی تیم هایی را که مجوز حرفه ایی گرفته اند، اعلام کرد. 
بر این اساس از بین ۱6 باشگاه ایرانی تنها شش تیم توانستند مجوز 
آسیا را کسب کنند )sanction with license: مجوز با تحریم(. طبق قوانین آیتم های صدور 
مجوز حرفه ای ای اف سی به سه دسته B ،A و C تقسیم می شوند؛ سطح A شامل 35 مورد است و 
نداشتن یکی از آنها سبب حذف مجوز حرفه ای باشگاه ها می شود. در سطح B نداشتن فاکتورهای 
لازم به حذف از لیگ  قهرمانان منجر نمی ش��ود، اما جریمه نقدی به همراه دارد و در س��طح C نیز 
رعایت نکردن آیتم ها اختیاری هستند و به حذف یا جریمه باش��گاه ها نمی انجامد. از این رو شش 
باشگاه  ایرانی برای دفاع از خود می توانند دفاعیه ارائه دهند و اگر این دفاعیه مورد قبول کنفدراسیون 
قرار نگیرد، این باش��گا ه ها با جریمه مالی مواجه خواهند ش��د. به این ترتیب سه تیم پرسپولیس، 
سپاهان و نساجی نمایندگان فوتبال ایران در مرحله گروهی لیگ  قهرمانان 2۰24-2۰23 خواهند 
بود و تراکتورسازی نیز برای پیوستن به آنها باید در پلی آف به میدان برود. حذف استقلال در حالی 
رسماً از سوی کنفدراس��یون تأیید ش��ده که تا همین چند روز پیش مدیران باشگاه و به ویژه وزیر 

ورزش در اظهارنظرهای مختلف این موضوع را تکذیب می کردند! 
شکایت استراماچونی و عدم پرداخت غرامت او باعث شد شانس آبی ها برای حضور در آسیا از دست 
برود و قهرمان فصل گذشته لیگ  برتر نتواند مجوز حرفه ای دریافت کند. در سوی دیگر تیم رقیب 
توانست مجوز آس��یا را بگیرد؛ پرسپولیس که امس��ال دوباره قهرمان لیگ شده، موفق شد مجوز 
حرفه ای را به دست آورد و راهی لیگ  قهرمانان شود. در این مدت صحبت های زیادی در خصوص 
حذف احتمالی پرسپولیس مطرح ش��ده بود، اما همانطور که مدیران باشگاه وعده  داده بودند این 
تیم موفق به دریافت مجوز حرفه ای شد. در هر صورت پرونده گرفتن مجوز حضور در آسیا بسته 
شده است و تیم هایی که مجوز گرفتند باید به فکر برطرف کردن ایرادات باقیمانده خود باشند و 
سایر باشگاه ها، به ویژه استقلال نیز باید فکری اساسی به حال خود کنند. این دومین فصل متوالی 
است که آبی ها از آسیا کنار گذاشته می شوند. این بار اما تعلل مدیران وقت باشگاه و داشتن پرونده 
باز ش��کایت با رأی قطعی عملًا قهرمانی اس��تقلال با مجیدی را خنثی کرد. قرعه کشی این فصل 
لیگ قهرمانان دوم شهریورماه انجام خواهد شد. با اینکه چهار نماینده در این رقابت ها داریم، اما 
باید دید تیم های ایرانی در مقایسه با رقبای آسیایی خود واقعاً حرفه ای شده اند و شرایط حضور در 

لیگ قهرمانان را دارند یا نه.

درفاصلهکمتراز

شیوا  نوروزی
100روزتاشروع  گزارش

بازیهایآسیایی
هانگژو،مس�ئولانبرگ�زاریمس�ابقاتاز
مدالهایای�ندورهرونماییکردندوکمیته
ملیالمپیکنیزبرایحمایتهرچهبیشتراز
ورزش�کارانایرانیقصدداردپاداشدلاری
بگی�رد. نظ�ر در م�دالآوران ب�رای
در مدال های طراحی ش��ده ب��رای نوزدهمین 
دوره  بازی های آسیایی، کمیته برگزاری بازی ها 
ویژگی های جغرافیایی شهر هانگژو را در طرح 
روی م��دال گنجانده اس��ت. همچنی��ن روبان 
مدال ها از مواد سازگار با محیط زیست ساخته  
شده  اس��ت. علاوه بر این مقامات چینی مشعل 
بازی ها را ط��وری طراحی کردن��د که با کمک 
آینه مقعر و با استفاده از اشعه خورشید روشن 
شد. طبق برنامه قرار است مراسم حمل مشعل 
بازی های آسیایی اواسط شهریورماه در امتداد 
دریاچه غربی هانگژو برگزار ش��ود و پس از آن 
مشعل در ۱۱ شهر اس��تان ژجیانگ به گردش 

درخواهد آمد. 
واریزریالی

اعزام کیفی به بازی های آس��یایی و پاراآسیایی 
هانگژو نکت��ه مهمی اس��ت که مس��ئولان هر 
دو کمیت��ه روی آن تأکید ویژه دارن��د. با اینکه 
این تفکر ش��انس حضور در المپیک آسیایی را 
از برخی ورزش��کاران و رش��ته ها می گیرد، اما 
مسئولان ورزش معتقدند در شرایط فعلی باید 
بیش��ترین مدال را از اعزام کاروان کسب کنیم، 
به همین خاطر آنها در تلاشند با در نظر گرفتن 
پاداش ، انگیزه ورزشکاران برای کسب مدال را به 

حداکثر برسانند. 
کمیته  ملی المپیک در فاصله کمتر از ۱۰۰ روز 

تا شروع رسمی بازی ها بررسی پیشنهادها در 
زمینه پاداش مدال آوران را آغاز کرده اس��ت. 
دبیرکل کمیته  ملی المپیک و سرپرست کاروان 
ایران از ارائه پیش��نهاد ۱۰ هزار دلاری پاداش 
پای س��کو به قهرمانان خبر داده اس��ت. مناف 
هاشمی با اشاره به این موضوع گفت: »پیشنهاد 
۱۰ هزار دلاری پاداش پای سکوی مدال طلای 
بازی های آسیایی را به هیئت اجرایی می بریم، 
اما معادل ریالی آن را همان لحظه به حس��اب 
ورزش��کار واریز می کنیم. پ��اداش مدال های 
نقره و برنز نیز 3 هزار و هزار و 5۰۰ دلار است.« 
هاشمی علت فاصله زیاد بین پاداش طلا و نقره 
را اینگونه توضیح داد: »پ��اداش نقره را 3 هزار 
دلار در نظر گرفتیم و فاصله طلا و نقره 7 هزار 
دلار است تا انگیزه ورزشکاران برای کسب طلا 
افزایش یاب��د. البت��ه وزارت ورزش هم پاداش 
خود را خواهد داشت و ما نیز در حال طی فرایند 

مصوبه هیئت اجرایی هستیم.« 
تأکیدرویکیفیگرایی

اعلام لیست نهایی کاروان اعزامی دغدغه دیگر 
این روزهای ورزش کشور است. در شرایطی که 
بخش اعظم تیم های اعزامی و سهمیه هایشان 
مشخص شده اس��ت، اما امکان تغییر نیز وجود 
دارد. دبی��رکل کمیته در این خص��وص اظهار 
داشت: »به بازی های هانگژو نزدیک تر می شویم 
و تلاش ها خیلی بیش��تر ش��ده اس��ت. کاروان 
ما کار کیف��ی را دنبال می کند و فدراس��یون ها 
ت��لاش می کنند بهترین ه��ا را انتخ��اب کنند. 
لیس��ت را با تعداد دو برابر ظرفیت بس��تیم، اما 
آنچه نهایی می شود و الان آن را با فدراسیون ها 
می بندیم، بین 53۰ ت��ا 54۰ نفر کل کاروان ما 
خواهد بود. تغییراتی را روزانه به لحاظ کاهشی 
داریم و به احتمال خیلی زی��اد 33۰ یا حداکثر 

34۰ ورزشکار اعزام ش��وند، اما باز هم تغییرات 
لحظه ای خواهیم داش��ت. هر روز مرکز نظارت 
ما با فدراسیون ها و کادر فنی در ارتباط هستند. 
کاروان ما با ورزشکاران، مربیان و حتی مقامات و 
مسئولان از وزارت نهایتاً به عدد 54۰ نفر برسد. 
از دید خودمان کاروانی کیفی داریم.«  سرپرست 
کاروان ای��ران در بازی های هانگژو با اش��اره به 
کاهش رشته ها افزود: »خیلی تلاش کردیم در 
3۰ رشته ورزش��ی جمعیت خودمان را کاهش 
دهیم. ابتدا از 4۰ رشته به 37 رشته رسیدیم و در 
دو جلسه آخر با وزیر ورزش و رئیس کمیته ملی 
المپیک به 3۰ یا 3۱ رشته رسیدیم و درباره یک 

یا دو رشته در حال بحث هستیم.« 
شرایطهمساننیست

در نظر گرفت��ن بهترین امکانات ب��رای کاروان 
اعزامی ورزش ایران به هانگژو قطعاً در عملکرد 
ورزش��کاران نیز تأثیرگذار خواهد ب��ود. مناف 
هاش��می ابراز امیدواری کرد در پایان این دوره 
جای��گاه ورزش کش��ورمان ارتقا یاب��د: »از نظر 
امکان��ات، توانمندی، پش��تیبانی، هواپیمایی و 
س��الن، بهترین ها را در نظر گرفتی��م و بهترین 
پاداش ها را خواهیم داد تا با کش��ورهایی که در 
سطح آسیا تلاش می کنند رقابت کنیم. شرایط 
ما همسان نیست و با کشورهایی رقابت می کنیم 
که امکانات بهت��ری دارند، به همین خاطر همه 
باید ایثار کنند تا بهترین نتیجه را بگیریم. امید 
است جایگاه ششمی در آس��یا را حفظ کنیم و 
ارتقا دهیم. حفظ این جایگاه ش��رایط س��ختی 
دارد. کش��ورهای چین تایپه، هند، قزاقستان و 
ازبکستان در این چهار س��ال بیکار ننشسته اند 
و برای رس��یدن به جایگاه ما تلاش می کنند. به 
هیچ عنوان به چین، ژاپن و کره نمی رس��یم، اما 

نمی توانیم این جایگاه را هم از دست بدهیم.«

پاداشمعمولی
عضو هیئت اجرایی کمیت��ه  ملی المپیک پاداش 
۱۰هزار دلاری به طلایی های هانگژو را پاداش��ی 
کم خواند. حمید عزیزی که رئیس فدراس��یون 
گلف اس��ت در گفت وگو با ایرنا ضم��ن تأکید بر 
اینکه هنوز رقم پاداش ها قطعی نش��ده اس��ت، 
اظهار داش��ت: »موض��وع تعیین می��زان پاداش 
مدال آوران بازی های آس��یایی هنوز در جلس��ه 
رسمی هیئت اجرایی مطرح نشده و مصوبه ای هم 
در این خصوص نداشته ایم، اما با توجه به اهمیت 
موضوع صحبت ها، مشورت ها و پیش زمینه هایی 
درباره آن بین اعضای هیئت اجرایی مطرح شده 
است. تعدادی از اعضای هیئت اجرایی معتقدند 
که در مقابل ورزشکاران نباید خساست به خرج 
داد. در جایی که یکی از فدراس��یون ها فقط برای 
حضور در مسابقات جهانی معادل 2۰ هزار دلار به 
اعضای هیئت رئیسه خود پاداش می دهد، پاداش 
۱۰ ه��زار دلاری برای ورزش��کاری ک��ه قهرمان 
بازی های آسیایی می شود، مبلغ کمی است، آن 
هم در رقابتی که دیگر کشورها پاداش  و هزینه های 
میلیون دلاری دارند. امیدواریم تعداد طلاهای ما 
از ۱۹ طلای جاکارتا عبور کند. پیشنهاد بعضی از 
اعضای هیئت اجرایی برای پاداش پای س��کوی 
طلایی های بازی های آس��یایی، مبل��غ 2۰هزار 
دلار برای ورزشکار و 2۰ هزار دلار برای سرمربی 
و اعض��ای کادر فنی و مدیریت تیم اس��ت، یعنی 
مجموعاً 4۰ هزار دلار برای هر مدال طلا. اگر در 
بازی های آس��یایی 2۰ طلا کسب کنیم، مجموع 
پاداش ها ۸۰۰ هزار دلار، معادل 4۰ میلیارد تومان 
می ش��ود. در جایی که بودجه امسال کمیته ملی 
المپیک بیش از ۸۰۰ میلیارد تومان تعیین  شده، 
پاداش 4۰ میلیارد تومانی طلایی های هانگژو عدد 

قابل توجهی نیست.«
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تمرین با نگرانی و امید
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حامد قهرمانی

ازآمدنورفتنلوپستاشلوغکاریهایمدیریتی

در استقلال چه خبر است؟
کسی به درس��تی نمی داند در باشگاه اس��تقلال چه می گذرد. بعد از 
برکناری علی فتح الله زاده و آغاز دوران سرپرس��تی حجت کریمی در 
این باشگاه تا دلتان بخواهد اخبار ضد و نقیض از داخل باشگاه به گوش 
می رسد، به گونه ای که به نظر می رسد نباید منتظر به آرامش رسیدن 

این  باشگاه پرهوادار باشیم.
اولین موضوعی که در خصوص استقلال می توان به آن اشاره کرد، اصرار 
بیهوده مسئولان این تیم بر عدم حذف آبی ها از مسابقات لیگ قهرمانان 
آسیاست. جالب اینکه حتی بعد از اعلام رسمی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا در این خصوص مسئولان این باشگاه همچنان بر حرف خود مبنی 
بر عدم حذف اس��تقلال از لیگ قهرمانان اصرار دارند و معلوم نیس��ت 
آنها از این اصرار بی فایده به دنبال چه اهدافی هس��تند و چه چیزی را 

می خواهند به هواداران این تیم القا کنند.
مسئله مهم بعدی این روزهای اس��تقلال، انتخاب سرمربی برای تیم 
اس��ت. در حالی که قانون س��قف قرارداد و نوع عقد قرارداد با مربیان و 
بازیکنان خارجی ابلاغ و مشخص ش��د که باید با آنها به صورت ریالی 
قرارداد منعقد شود، استقلال در یک اقدام تأمل برانگیز به سراغ خوان 
رامون لوپس کارو، سرمربی اسپانیایی رفت. صرف نظر از اینکه این مربی 
بیکار و فاقد کارنامه موفق چگونه از استقلال سر درآورد و قرار بود برای 
اس��تقلال چه کاری انجام دهد، اصرار و بزرگنمایی مدیریت استقلال 
در این خصوص بس��یار جالب توجه بود. اینکه ای��ن مربی بعد از چهار 
سال بیکاری به عنوان سرمربی رئال مادرید به استقلال بیاید و کارنامه 
ناموفقش در پس سروصداهای زیاد پهنان شود، نکته ای بود که برای 

خیلی از هواداران این تیم جای سؤال داشت.
جالب اینکه لوپس به ایران آمد و ما را نپسندید! والا همه چیز آماده بود تا 
یک بیکار اروپایی دیگر در ایران قرارداد میلیاردی ببندد و حسابی جیب 
خالی اش را پر کند. قابل تأمل تر اینکه باشگاه استقلال برای شخصی 
که هنوز قرارداد نبسته نشست خبری برگزار کرد که در نوع خود بسیار 
جالب توجه بود. در نهایت هم کار به انتخاب سرمربی ایرانی رسید که 

بنا به گفته حجت کریمی امروز معرفی خواهد شد.
در این میان س��ؤال اصلی همچنان پابرجاست و آن اینکه در استقلال 
چه خبر است؟ به نظر می رسد مسئولان باش��گاه با تمام قدرت سعی 
دارند با شلوغ کاری و فضاسازی به نوعی نشان دهند مشغول کار برای 
رفع و رجوع مشکلات هستند، اما در عمل کار خاصی انجام نمی دهند 
و در نهایت هم می خواهند همه چیز را به گردن بقیه بیندازند. باید به 
انتظار نشست و دید س��رانجام باش��گاهی که حتی سرپرست آن  را با 

وعده وعیدهای توخالی مدیریت می کند به کجا می رسد.

لیگملتهایاروپا

 کرواسی –  اسپانیا
 نبرد بر سر جام

با صعود تیم های اسپانیا و کرواس��ی به دیدار فینال لیگ ملت های اروپا 
حالا همه چشم به بازی فرداشب دو تیم در روتردام هلند دارند. ورزشگاه 

فاینورد یک شنبه شب میزبان بازی فینال بین کرواسی و اسپانیاست.
کرواسی اولین تیمی بود که پا به بازی نهایی گذاشت. آنها در یک بازی 
پرگل و جذاب موفق ش��دند هلند میزبان بازی نهایی را مقابل چش��م 
هوادارانش 4 بر 2 شکست دهند و گام به بازی نهایی بگذارند. کرواسی 
در این دیدار باز هم روی درخشش کاپیتان کهنه کار خود لوکا مودریچ 
به پیروزی دست یافت، درخشش��ی که در پایان بازی تحسین زلاتکو 
دالیچ، سرمربی کروات ها را در پی داشت. دالیچ در این خصوص گفت: 
»او می تواند به ما کمک کند تا به مقام قهرمانی برسیم. لوکا پس از بازی 
نهایی درباره آینده خود تصمیم می گیرد، اما ما با او بسیار بهتر هستیم 

و کیفیت بالاتری داریم.«
در دیگر بازی مرحله نیمه نهایی دو تیم مدعی اسپانیا و ایتالیا به مصاف 
هم رفتند که ایتالیا در ادامه روند ناکامی های خود باز هم شکست خورد. 
اسپانیا در این بازی به برتری 2 بر یک دست پیدا کرد تا رقیب کرواسی در 
فینال این مسابقات شود. ایتالیا به عنوان مدافع عنوان قهرمانی نتوانست 
به دیدار نهایی راه پیدا کند و حالا اس��پانیا این فرصت را دارد تا با برتری 
مقابل کرواس��ی باز هم خود را در فوتبال اروپا مطرح کند. البته لاروخا 
خوب می داند که کار بس��یار س��ختی مقابل یکی از آماده ترین تیم های 
جهان، یعنی کرواسی دارد. کرواسی چهار سال پس از مقام نایب قهرمانی 
خود در جام جهانی 2۰۱۸ روسیه، در جام جهانی 2۰22 قطر نیز با رهبری 

مودریچ به مدال برنز و مقام سومی رسید.
دالیچ ، سرمربی کرواسی درباره رویارویی با ایتالیا یا اسپانیا در بازی نهایی 
می گوید: »مدال طلا، جایزه بزرگی برای ما خواهد بود. ما شایس��ته آن 

هستیم، چراکه در شش سال گذشته کیفیت مان تداوم داشته است.«
لوئیس دلافوئنته، سرمربی اس��پانیا هم در کنفرانس مطبوعاتی پس 
از بازی با ایتالیا در مورد صعود به فینال و میزان آمادگی تیمش برای 
قهرمانی اینگونه گفت: »طبیعی بود که بازی س��ختی را پش��ت س��ر 
بگذاریم. بازی در برابر تیمی مثل ایتالیا همیشه سخت است. مهم ترین 
نکته اما این بود که کیفیت خوبی از خود به نمایش گذاشتیم و من بابت 
بازی خوب امشب به ش��اگردانم افتخار می کنم. کادر فنی و بازیکنان 
فوق العاده ای داریم. ما هیچ وقت ب��ه خودمان تردید راه نمی دهیم. در 
یک مسیر مشخص قرار داریم که طبق آن همه چیز بهبود خواهد یافت. 
برای کامل شدن اهدافمان به زمان نیاز است و مطمئن هستیم که به آن 
خواهیم رسید. شاگردانم مقابل ایتالیا هر آنچه را که خواستم به نمایش 

گذاشتند و فوق العاده بودند.«

برنامه ریزی غلط آفت جوانگرایی والیبال
در آستانه هفته دوم رقابت های لیگ ملت های والیبال، تیم ملی کشورمان 
تمرینات خود را برای حضور در این هفته از رقابت ها آغاز کرده است. ایران 
هفته اول را با سه شکست بد پشت سر گذاشت. شکست هایی که البته تبدیل 
به عادت بد ایران در شروع هر تورنمنتی شده است در اینکه والیبال ایران برای 
ادامه حضور پرقدرت در سطح اول والیبال جهان نیازمند پیروزی و برتری 
مقابل حریفان است هیچ شکی نیست، اما نباید فراموش کنیم که تیم ملی 

نیازمند تغییر و تحول است و باید یک پوست اندازی درست انجام دهد.
ستاره های والیبال ایران طی چند سال گذشته آرام آرام از تیم ملی جدا شدند 
و در نهایت کار به جوانانی رسیده که تجربه کافی و لازم را برای قدرت نمایی 
مقابل حریفان بزرگ ندارند. بنابراین باید به آنها زمان داد تا بتوانند به مرور 
خود را به سطح بازیکنان و ستارگان قبلی تیم ملی برسانند. نکته اصلی این 
ماجرا آنجاست که هوادار ورزش در ایران اصلًا تحمل باخت را ندارد و تصور 
بر این است که چون ایران طی سال های گذشته در لیگ ملت ها درخشیده 
و خوب نتیجه گرفته، حالا هم با هر ترکیبی باید همان نتایج را تکرار کند! 
البته در این میان نباید از مش��کلاتی چون عدم تدارک درست و نداشتن 
بازی تدارکاتی مناسب به سادگی گذشت، اما شاید بتوان گفت این نوع نگاه 
به تیم ملی و توقع کس��ب پیروزی در هر شرایط هم باعث ایجاد مشکلاتی 

برای تیم می شود.
تیم های مطرح والیبال دنیا از جمله ایتالیا، برزیل و امریکا طی س��ال های 
گذشته با چنین شرایطی روبه رو بوده و هستند. تیم هایی که هرازچندگاهی 
به س��بب انجام تغییرات و جوانگرایی با افت فاحش روبه رو می ش��وند، اما 
برخلاف ایران و آنچه ما بر سر تیم ملی می آوریم با صبر و برنامه ریزی درست 
کارشان را پیش می برند تا تیم های جوان شده شان به موقع و در زمان مناسب 
جای تیم های قبلی را پر کنند و دوباره به سطح اول والیبال جهان برگردند.

تیم ملی والیبال کش��ورمان با فکری نو و ایرانی همراه با بازیکنانی جوان و 
باانگیزه گام به مسابقاتی گذاشته که بدون شک برترین مسابقات والیبال 
دنیا بعد از المپیک است. یک رقابت سخت که می تواند جوانان والیبال ایران 
را آبدیده تر از همیشه کند. البته در این میان نباید از یاد برد که جوانگرایی و 
نداشتن برنامه می تواند ضربات جبران ناپذیری را به والیبال وارد کند. تجربه 
جوانگرایی تیم هایی چون ایتالیا  و برزیل می توان��د در این راه کمک حال 
والیبال ایران باش��د. هرچند که امروز و در می��ان رقابت های لیگ ملت ها 
فرصتی برای تدارک بیشتر نیست و خود مس��ابقات برای تیم ملی جوان 
شده ایران جنبه بازی تدارکاتی دارد، اما به هرحال بد نیست که فدراسیون 
والیبال و کادر فنی تیم ملی نگاهی به تجربیات حریفان ایران در این زمینه 
بیندازند تا هدف درستی که برای والیبال با جوانگرایی ترسیم شده با اتخاذ 
راه و روشی غلط از بین نرود و والیبال ایران بتواند دوباره در میان تیم های رده 

بالای والیبال جهان حرف برای گفتن داشته باشد.

ملی پوشان بسکتبال باویلچر ایران در رقابت های قهرمانی جهان که 
در امارات در حال برگزاری است با پیروری برابر تیم آلمان، سهمیه 
پارالمپیک پاریس را کس��ب کردن��د. رقابت ه��ای قهرمانی جهان 
بسکتبال باویلچر به میزبانی امارات در حال برگزاری است و دیروز 
تیم ملی ایران برابر تیم آلمان به میدان رفت که این دیدار با نتیجه 7۰ 
بر 6۸ با برتری تیم کشورمان پایان یافت. ملی پوشان ایران با صعود به 
مرحله نیمه نهایی در جمع چهار تیم برتر دنیا قرار گرفتند و سهمیه 

پارالمپیک پاریس 2۰24 را برای قاره آسیا به دست آوردند.

صعود بسکتبالیست های ایران به پارالمپیک

علیرضا سهرابیان، رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: »هیچ مربی 
خارجی نمی آید ب��ه ریال قرارداد ببندد. اگ��ر می خواهیم به حد 
مطلوب برسیم نیازمند مربی خارجی باتجربه هستیم. بخشنامه 
آن به ما ابلاغ ش��ده، اما ما قبلًا قرارداد خ��ود را با مربی خارجی 
بس��ته ایم و نمی توانیم الان دخل و تصرفی در آن داشته باشیم 
و این کار شدنی نیس��ت. این در مورد کسانی اس��ت که جدیداً 
می خواهند قرارداد ببندند، اما باید بگویم که هیچ مربی خارجی 
نمی آید به ریال قرارداد ببندد. قایقران��ی زمانی وارد مدال آوری 
بازی های آس��یایی ش��د که از مربیان مجرب خارجی استفاده و 

تکنیک ها تغییر کرد. «

مربی خارجی ریالی قرارداد نمی بندد

با پیشنهاد پژمان درستکار، سرمربی تیم ملی کشتی آزاد و موافقت 
فدراسیون کشتی، ماگومد عیس��ی حاجی اف، دارنده مدال نقره 
جهان از روسیه به عنوان مربی این تیم منصوب شد و حکم خود را 
از علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون دریافت کرد. عیسی حاجی اف 
شناخت خوبی از کش��تی ایران به دلیل حضور چندین ساله در 
لیگ کشتی کشور دارد و با توجه به مدت زمان حضور در لیگ و 
ارتباط با مربیان و کشتی گیران ایرانی، زبان فارسی را به خوبی بلد 
است. این کشتی گیر شناخته شده روس در رقابت های انتخابی 
این کشور در س��ال 2۰۰2 مقابل اسطوره کشتی آزاد دنیا بوایسا 

سایتی اف به برتری رسیده است.

حاجی اف مربی کشتی ایران شد

قاب

 پاداش هایی برای افزایش 
انگیزه مدال آوری


